
I can’t pinpoint the exact moment I started loving Japan—because it wasn’t a single moment. It’s 

been a long, ongoing journey that began years ago and continues to this day. 

What I do know is this: manga was the spark. It ignited my fascination and, in a poetic twist, became 

my ticket to the Land of the Rising Sun thanks to the embassy’s contest. 

 

Over the years, every piece of information I discovered about Japan deepened my admiration. It 

planted a growing desire in me to experience everything I’d read and heard about firsthand. 

The contest wasn’t my first attempt to visit Japan—I’d tried before, but something always held me 

back. So, when I finally won, disbelief took over. For so long, visiting Japan was just a dream, 

something I wanted but never thought I’d actually do. 

 

Planning the trip brought its own challenges. Should I meticulously organize every moment or leave 

room for spontaneity? As excited as I was, I also felt anxious. I’d built up an idea of Japan for years, 

respected its culture deeply, and worried that reality might fall short. I tried to lower my expectations, 

but the nervousness lingered. 

 

In the end, my husband and I settled on visiting Tokyo, Kumamoto, and the Kansai region for our trip 

to Japan. 

 

As a storyteller, I could easily write entire books about this journey, but let’s stick to the essentials: 

Japan was not what I expected—but it was certainly not a disappointment. It wasn’t better or worse 

than I had imagined; it was something else entirely. And that’s wild, considering how well-informed I 

was before going! 

 

Japan is Big. Maybe it’s the Algerian in me that underestimates how vast other countries can be, or 

maybe it’s Japan’s long, stretched-out shape. Either way, neither of us expected to run out of time 

before visiting all the places on our list. 

 

Tokyo is elegant, understated, and surprisingly green. With its vast gardens, parks, and nearby 

mountains, we spent half our time there simply admiring the autumn foliage. 

 

Japan’s cuisine lives up to its reputation. The ramen, the sushi, even the sweet potatoes—everything 

was fantastic. But the wagyu? That was on another level. It’s easily the best meat we’ve ever had, and 

I’d gladly endure a 19-hour flight just to taste it again. It’s not overrated—it’s a must-try. 

Most of you are probably wondering: Is halal food accessible in Japan? The answer is yes! You can 

find halal food everywhere, even in less touristy cities like Kumamoto. One piece of advice, though: 

Prepare a list of halal-friendly places on your maps and have a label-scanning app ready. (A tip from 

a hungry couple at a convenience store!) 



 

Of course, not everything suited my palate. I desperately wanted to like matcha and red bean paste, 

but I just couldn’t stomach them. 

 

If Tokyo is refined, Osaka is its rebellious, cooler sibling. It’s livelier, noisier—but not overwhelmingly 

so—and, most importantly, it’s cheaper. We expected to like Osaka, but we didn’t expect to love it. 

In fact, next time, we might go straight there. 

 

Osaka is in the Kansai region, which is great because it places several iconic cities within an hour’s 

train ride. That’s how we found ourselves in Kyoto. 

 

Kyoto may not be the purely traditional Japan we imagine, but it certainly has the atmosphere. 

 

We made the mistake of only spending a day there—but what a day it was! 

I thought Tokyo’s gardens were stunning until I saw Arashiyama. I’ll let the photos of the mountains, 

forests, and rivers under the momiji speak for themselves. 

I’ll always remember our nighttime ascent to Fushimi Inari Shrine. We hadn’t planned on staying 

that late, but I’m so glad we did—it was extraordinary. 

 

Kumamoto feels like time slows down the moment you step in. Everything is calm, peaceful, and 

unhurried. 

 

It’s a volcanic region with striking black landscapes and onsen waters known for their health 

benefits. It’s also home to a series of One-Piece bronze statues—so, naturally, it made our list. 

 

To keep this from getting too long, here’s a list of my absolute favorite experiences, in no particular 

order. If you ever visit Japan, I hope you get to enjoy them too: 

 

Teamlabs Osaka 

Hakone Ashi Lake boat trip 

Wagyu (again, because it deserves another mention!) 

Aso Park 

Japanese strawberries 

Tokyo Skytree 

Fushimi Inari at night 

Mount Takao’s lift chai 

Arashiyama Forest Observatory 

The earthquake museum (where Robin’s statue is!) 



Jump Festa 

Jump Stores & Ghibli Stores 

Takeshita Street & Shibuya Crossing on weekends 

Mozzarella sticks (trust me on this one!) 

Meiji Jingu & Yoyogi Park 

 

The list could go on, but I’ll stop here. 

Many thanks to the embassy again for this incredible opportunity. I hope I can return soon—

perhaps in a different season—to explore even more of Japan. 

 

 

لا أستطيع تحديد اللحظة التي بدأت فيها أحب اليابان، لأنها لم تكن مجرد لحظة واحدة. لقد كانت رحلة طويلة  

 .مستمرة بدأت منذ سنوات وما زالت مستمرة حتى اليوم

 

ولى كانت المانغا. هي التي أشعلت فضولي، وفي مفارقة جميلة، أصبحت  لكن ما أعلمه يقينًا هو أن الشرارة الأ

 .تذكرتي إلى أرض الشمس المشرقة بفضل مسابقة السفارة

 

على مر السنين، كل معلومة اكتشفتها عن اليابان عمّقت إعجابي بها. زرعت في داخلي رغبة متزايدة لخوض  

ني التجربة بنفسـي، لرؤية كل ما قرأته وسمعت عنه بعي . 

 

 .لم تكن المسابقة محاولتي الأولى لزيارة اليابان، فقد حاولت من قبل، لكن شيئاً ما كان دائمًا يعترض طريقي

لذا، عندما فزت أخيرًا، سيطر عليّ شعور بعدم التصديق. لطالما كانت زيارة اليابان مجرد حلم، شيء أتمناه  

 .ولكن لم أعتقد يومًا أنه سيتحقق

 

ذاته كان تحديًا. هل أخطط لكل لحظة بعناية أم أترك مجالًا للعفوية؟ رغم حماسي الشديد،  تحضير الرحلة بحد 

شعرت بالقلق أيضًا. فقد كوّنت صورة عن اليابان على مدار سنوات، واحترمت ثقافتها بعمق، وكنت أخشى أن  

 .تكون الحقيقة أقل من التوقعات. حاولت تخفيف سقف توقعاتي، لكن التوتر ظلّ قائمًا

 

 .في النهاية، قررتُ أنا وزوجي زيارة طوكيو، كوماموتو، ومنطقة كانساي خلال رحلتنا إلى اليابان

 

 :كمؤلفة قصص، يمكنني بسهولة كتابة كتب كاملة عن هذه الرحلة، لكن دعونا نلخّص الأمور

 

 .اليابان لم تكن كما توقعت، لكنها لم تكن مخيبة للآمال على الإطلاق

 

أسوأ مما تخيلت، بل كانت شيئاً آخر تمامًا. وهذا أمر مذهل عندما أفُكر في مدى اطلاعي  لم تكن أفضل أو 

 !الواسع عليها قبل السفر

 

 اليابان كبيرة 



ربما يعود ذلك لكوني جزائرية، حيث أميل إلى التقليل من حجم الدول الأخرى، أو ربما لشكل اليابان الطويل  

أبدًا أن ينفد الوقت قبل أن نتمكن من زيارة كل الأماكن التي خططنا لهاوالممتد؟ في كلتا الحالتين، لم نتوقع  . 

 

طوكيو أنيقة، متزنة، وبشكل مدهش... خضراء جدًا. بين حدائقها الواسعة، منتزهاتها، والجبال القريبة منها،  

 .أمضينا نصف وقتنا هناك فقط في الاستمتاع بجمال ألوان الخريف المتغيرة

 

 

اباني سمعته الممتازة. الرامين، السوشي، وحتى البطاطا الحلوة، كلها كانت مذهلة. لكن  يستحق المطبخ الي

 .الواغيو؟ هذا مستوى آخر تمامًا

ساعة طيران فقط لأتذوقها مجددًا. إنها ليست   19إنها بلا شك أفضل لحوم تناولناها في حياتنا، ويمكنني تحمل 

 .مبالغًا فيها، بل هي تجربة لا بد من خوضها

 

بالطبع، لم يكن كل شيء يناسب ذوقي. حاولت جاهدًا أن أحب الماتشا ومعجون الفاصوليا الحمراء، لكنني  

 .ببساطة لم أستطع تقبلهما

 

معظمكم ربما يتساءل: هل الطعام الحلال متوفر في اليابان؟ الجواب هو نعم! يمكنك العثور على طعام حلال في  

ا مثل كوماموتوكل مكان، حتى في مدن غير سياحية كثيرً  . 

 

ولكن إليكم نصيحة: جهّزوا قائمة بالأماكن التي تقدم الطعام الحلال على خرائطكم، ولا تنسوا تطبيقات مسح  

 (!الملصقات! )نصيحة من زوجين جائعين في متجر ميني ماركت 

 

وضجيجًا، لكن ليس بشكل  إذا كانت طوكيو راقية وهادئة، فأوساكا هي شقيقها المتمرّد الأكثر جرأة. أكثر حيوية 

 !مزعج، والأهم من ذلك، أرخص. كنا نتوقع أن نحب أوساكا، لكننا لم نتوقع أن نقع في حبها تمامًا

 .لدرجة أننا في المرة القادمة، قد نتوجه إليها مباشرة

 

إليها   تقع أوساكا في منطقة كانساي، وما يميزها هو قربها من العديد من المدن الشهيرة التي يمكن الوصول 

 .خلال ساعة بالقطار. هكذا وجدنا أنفسنا في كيوتو

 

 .قد لا تكون كيوتو هي اليابان التقليدية الصافية التي نتخيلها، لكنها بالتأكيد تحمل روحها

 

 !ارتكبنا خطأ تخصيص يوم واحد فقط لها، لكنه كان يومًا لا ينُسى 

رك للصور وصف الجبال، الغابات، والأنهار  ظننت أن حدائق طوكيو جميلة، حتى زرت غابة أرشياما. سأت

 .تحت أوراق القيقب الحمراء

 

وسأظل دائمًا أتذكر صعودنا إلى معبد فوشيمي إيناري ليلًا. لم نكن نخطط للبقاء حتى المساء، لكنني سعيدة لأننا  

 .فعلنا... لقد كانت تجربة استثنائية بحق

 



تباطأ. كل شيء هناك يسير بوتيرة هادئة ومطمئنةبمجرد أن تخطو إلى كوماموتو، تشعر وكأن الزمن ي . 

 

إنها منطقة بركانية ذات مناظر سوداء فريدة، ومياه أونسن معروفة بفوائدها الصحية. كما أنها موطن لتماثيل  

 ."ون بيس" البرونزية المنتشرة في أنحاء المدينة، لذا لم يكن هناك شك في أن تكون ضمن خططنا

 

كم قائمة بأكثر اللحظات التي أسرتني خلال الرحلة، دون ترتيب معين. وآمل أن يحالفكم  لكي لا أطيل أكثر، إلي

 :الحظ لتجربتها بأنفسكم يومًا ما

 

Teamlabs Osaka 

 رحلة بالقارب في بحيرة آشي، هاكوني 

 لحم الواغيو )نعم، يستحق الذكر مرتين!( 

 منتزه أسو 

 الفراولة اليابانية 

 برج طوكيو سكاي تري 

يمي إيناري ليلًا معبد فوش   

 التلفريك في جبل تاكاو 

 مرصد غابة أرشياما 

 متحف الزلازل )حيث يوجد تمثال روبين من ون بيس!( 

 

 مهرجان جمب فيستا 

 متاجر جمب وستوديو جيبلي

 شارع تاكيشيتا وعبور شيبويا في عطلات نهاية الأسبوع 

 أعواد الموزاريلا المقلية )صدقوني، إنها تستحق التجربة!( 

ميجي بارك ويويوغي معبد   

 

 .يمكنني أن أواصل القائمة، لكن سأتوقف هنا

 

شكرًا جزيلًا للسفارة مرة أخرى على هذه الفرصة الرائعة. آمل أن أتمكن من العودة قريبًا، ربما في موسم  

 .مختلف، لاستكشاف المزيد من اليابان



 

 

 


